
  

  

MILJÖ- OCH 
HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-08-30, § 32 

 

 Tid Tisdagen den 30 augusti 2011 kl 17.00 – 18.30 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 30 augusti 2011 

 
 

 

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden   

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S) §§ 1-9 

Rana Carlstedt (S)  

Katarina Luhr (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

  

Tjänstgörande ersättare: 

Rebecka Carlsson (MP) för vice ordföranden Per Bolund (MP) 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 

Josefin Deiving (S) för Mikael Magnusson (S) §§ 10-34 

 

 Ersättare: 

Viktor Strååt (M)  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Josefin Deiving (S) §§ 1-9 

Måns Lönnroth (S)  

Charles Berkow (MP)  

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Ingrid Mårtenson, Gustaf Landahl, Håkan 

Andersson, Malin Ekman, Margareta Widell, Michael Åhman, Monika Gerdhem och 

Robert Eriksson §§ 1-20, samt biträdande borgarrådssekreterare Albin Ring Broman. 

 

 

 



  

 § 32 
Miljömålsberedningens betänkande Etappmål i miljömålssystemet (SOU 
2011:34) samt Naturvårdsverkets rapport Miljömålen på ny grund 
(rapport 6420) 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2011-8136 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker remissen med de synpunkter som 

 anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera beslutet omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 augusti 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP), 

Rana Carlstedt m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

 att i huvudsak godkänna förvaltningens svar på remissen, samt att i övrigt anföra 

 följande: 

 

Det är beklagligt att regeringens hantering av miljömålssystemet minskat 

möjligheten att nå det övergripande målet, att till nästa generation lämna över ett 

samhälle där de stora miljöproblemen är lösta. Miljömålsberedningen lägger 

enbart fram ett fåtal konkreta etappmål på ett fåtal områden. Det är tydligt att 

detta inte kommer att räcka för att snabba upp miljöarbetet i en sådan takt att 

generationsmålet och miljökvalitetsmålen kan nås. Med miljömålsberedningens 

förslag kommer det att dröja flera år innan en heltäckande uppsättning etappmål 

kan presenteras vilket gör att tiden till generationsmålet är för kort för att målet 

ska kunna nås. 

 

För Stockholm finns några områden där det skulle ha varit särskilt välkommet 

med konkreta etappmål från Miljömålsberedningen: 

 

Luftföroreningar från vägtrafiken och arbetsmaskiner. I Stockholm är 

trafiksektorns stora bidrag till luftföroreningar och klimatpåverkan väl kända. 

Det är därför beklagligt att beredningen inte formulerat ett konkret etappmål på 

detta område som kan driva utvecklingen framåt. Både miljön och människors 

hälsa riskerar att skadas i onödan under tiden frågan utreds vidare. 

 

Utökade möjligheter för kommuner att ingripa mot luftföroreningar. Problemen 

med stadsluften är ibland annat Stockholm så akuta att åtgärder behöver sättas in 

omedelbart. Sverige är nyligen fällt av EU-domstolen på grund av oförmågan att 

uppfylla miljökvalitetsnormerna för luft. Ur Stockholms synvinkel borde 

beredningen till exempel ha föreslagit möjligheter för kommunerna att införa 

Miljözoner och att ta ut dubbdäcksavgifter som visat sig bidra till lägre 



  

partikelhalter i Norska städer. 

 

Sanering av förorenad mark. Här kommer regeringen inte fram med något 

samlat förslag trots att det är uppenbart att dagens saneringstakt är långt ifrån 

tillräcklig. Utan ytterligare ekonomiska resurser kommer vi särskilt i städer som 

Stockholm att lämna över många förorenade områden till kommande 

generationer, i strid med generationsmålet. Beredningen borde ha lagt fram ett 

förslag som håller saneringsarbetet uppe i en sådan takt att miljömålet om en 

giftfri miljö kan nås. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt Per Ankersjös (C), Jonas Nilssons m.fl. (M), Karin Karlsbros (FP), 

Rana Carlstedts m.fl. (S) och Stellan F Hamrins (V) förslag. 

 
Reservation 

Katarina Luhr m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Rana Carlstedt m.fl. (S) enligt följande: 

 

Vi delar förvaltningens uppfattning att miljömålsberedningens förslag till 

etappmål endast täcker in en liten del av de tidigare delmålen och delar också 

farhågorna att det kommer att ta mycket lång tid innan miljömålsystemet har 

kompletterats med konkreta etappmål som täcker in alla delar av 

miljökvalitetsmålen. 

 

 Därutöver vill vi anföra följande: 

 

Regeringen har prioriterat ned miljömålsarbetet trots att systemet med 

miljökvalitetsmål uppskattats mycket av kommuner och länsstyrelser. 

 

Regeringen har inte heller velat ta tillvara de strukturer som visat sig fungera 

mycket bra som till exempel Miljömålsrådet. 

 

Regeringen hela hantering av miljömålen visar att man inte förstått poängen med 

arbetet med miljömålen och fördelarna med en bred förankring. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Stellan F Hamrin (V) enligt följande: 

 

Miljömålssystemet är ett unikt system för att styra främst myndigheters arbete 

mot gemensamma mål för allt miljöarbete samtidigt som systemet bidrar till att 

utveckla företags och allmänhetens insyn och kunskap. Systemet är uppskattat 

av alla myndigheter och utgör idag basen för allt miljöarbete. Som alla generella 

system finns i vissa avseenden inbyggda problem och ett behov av förbättringar 

har funnits i vissa avseenden. Det sätt som denna förändring sker på har 

emellertid inneburit allvarliga försämringar genom bristen på nya del/etappmål 

och inkonsekvenser mellan olika miljömål till följd av att arbetet med de olika 

miljömålen inte samordnats. Vi delar de kritiska synpunkter som förvaltningen 

fört fram och efterlyser ett nytt och samordnat arbete med att snarast ta fram nya 

etappmål inom alla olika miljömål. Vi anser också att flera av de nya etappmålen 

vad gäller det internationella arbetet är otydliga och inte tillräckligt långtgående. 



  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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